
Zápis ke schůzi Akademického senátu PřF JU ze dne 01.10.2024 

Přítomni (bez titulů): Damián Dedecius, Libor Ekrt, David Kahoun, Petr Lunga, Petr Nguyen, 

Michaela Syrová, Milan Štech, Klára Švihovcová, Michaela Uhrová, Nikolas Tolar, Rudolf 

Vohnout, Jan Zrzavý 

Nepřítomni (bez titulů): Petr Březina 

Přítomní hosté (bez titulů): Ivana Kutá Smatanová, Veronika Macková, Eva Nováková, Jan 

Štefka, Ján Štěrba, František Vácha 

Předsedkyně senátu M. Syrová zahájila hybridní schůzku AS PřF JU v 18:34, za přítomnosti 

usnášeníschopného počtu jeho členů (ze 13 členů přítomno 12 – 7 zaměstnanců a 5 studentů). 

Zápisem ze schůze byla pověřena M. Uhrová. 

Prvním bodem programu je návrh na změnu rozpočtu pro rok 2024. Tajemnice V. Macková 

vysvětluje důvody navýšení rozpočtu. Proběhla debata ohledně schvalování přidaného 

příspěvku Excelence, který prozatím nebyl schválen Akademickým senátem JU a Akademický 

senát PřF JU tak o něm nemůže rozhodovat. Z tohoto důvodu je tato položka vyřazena a dále 

se jedná jen o ostatních změnách. P. Nguyen se dotazuje na předběžné ukončení projektu GAČR 

zmíněného v rozpočtu. 

Předsedkyně M. Syrová dává hlasovat: Schválení druhé rozpočtové změny za rok 2024 

Návrh byl přijat v počtu hlasů: 12 pro, 0 proti, 0 zdržel se 

 

Druhým bodem programu je Výroční zpráva o činnosti PřF JU za rok 2023. Předsedkyně 

M. Syrová zopakovala některé komentáře a úpravy v dokumentu. Vzhledem k přítomnosti 

jen drobných nedostatkům dává předsedkyně M. Syrová hlasovat o přijetí Výroční zprávy:  

Schválení Výroční zprávy o činnosti PřF JU za rok 2023 

Návrh byl přijat v počtu hlasů: 12 pro, 0 proti, 0 zdržel se 

 

Senátor P. Nguyen opustil schůzi. AS PřF JU zůstává v usnášeníschopném počtu a jednání 

pokračuje.  

 

Třetím bodem schůze AS je návrh na burzu nevyužitých chemikálií a vybavení. Slovo dostává 

D. Kahoun a vysvětluje jeho koncept využití nadbytečných potřeb mezi jednotlivými pracovišti. 

Možnosti technického zpracování budou konzultovat D. Kahoun a R. Vohnout. V průběhu 

diskuze o nadbytečném vybavení na PřF došlo i na problematiku zvláštního vzhledu a vybavení 

nově otevřených učeben v budově B (konkrétně B8 a B9). Předsedkyně M. Syrová ukázala 



fotodokumentaci místností a všichni zúčastnění schůze se shodli, že je třeba s vybavením 

místností něco udělat. Kvalitnější vybavení bude řešeno až v roce 2025. 

 

Čtvrtým bodem programu je návrh na otevření kurzu pro studenty a zaměstnance ohledně 

využití AI ve výuce, v kvalifikačních pracích apod. Slovo dostává D. Kahoun a pokračuje diskuze. 

Celkově členové AS souhlasí a probírá se i problematika správného citování a případného 

zneužívání AI při psaní studentských prací. Diskutuje se potřeba vytvoření dokumentu 

týkajícího se legálního používání AI, nelze přítomnost AI ignorovat ani její používání zakazovat. 

Děkan F. Vácha oznamuje, že na takovém dokumentu se momentálně pracuje. J. Štěrba 

oznamuje, že na kurzech o využívání AI se také momentálně pracuje v rámci celouniverzitních 

projektů, bohužel jen pro zaměstnance a doktorské studenty. Hovoří se o implementaci dané 

problematiky již do kurzu pro první ročníky s tzv. soft-skills, kde se řeší psaní kvalifikačních 

a seminárních prací a správné citování (tzv. Jak se dělá věda I a II). 

 

Pátým bodem jednání AS je schválení o hlasování per rollam a změně složení Studentské 

komory AS v průběhu letních měsíců. Předsedkyně M. Syrová zúčastněné informuje o průběhu 

změny složení AS, kdy předseda AS není automaticky informován o ukončení studia 

/pracovního poměru senátora na fakultě. Z diskuze vyplynula možnost automatického emailu. 

Technické možnosti vyřeší M. Syrová s p. Zimmelem.  

Předsedkyně M. Syrová dává hlasovat: Schválení dokumentu Zápis o hlasování Akademického 

senátu PřF JU per rollam v období duben 2024 – září 2024 

Návrh byl přijat v počtu hlasů: 11 pro, 0 proti, 0 zdržel se 

 

Dále předsedkyně M. Syrová informuje členy AS o problematice navýšení stipendií doktorských 

studentů v rámci plánované novely vysokoškolského zákona. Slovo dostává proděkanka Eva 

Nováková a informuje nás o budoucích finančních nárocích PřF JU na stipendia doktorandů, 

které jsou v nejhorším scénáři velmi vysoké. Řeší se možnosti, kde na stipendia v rozpočtu PřF 

sehnat, tedy z peněz na katedry nebo z peněz na zaměstnance. 

 

Následují připomínky a dotazy členů AS. Na budově C se podle D. Kahouna neuklíz. Problém 

vyřeší D. Kahoun s p. Šamatou. 

 

Dostává slovo místopředseda D. Dedecius a seznamuje členy AS s následujícími body: 

- Došlo ke změně vedení Menzy JU a v průběhu příštího léta dojde k její renovaci. 



- Studenti si ztěžují na dlouhodobé neotvírání některých předmětů, a tedy problematiku 

splnění povinného počtu kreditů za semestr. Ohledně tohoto tématu se rozběhla živá 

diskuse. Děkan F. Vácha navrhuje pročištění všech předmětů po doběhnutí 

akreditovaných oborů na konci kalendářního roku, kdy by se zrušily všechny předměty, 

které se dlouhodobě neotvírají, nejsou povinné nebo povinně volitelné 

v akreditovaných programech a jsou třeba i navíc vedeny externím vyučujícím. Členové 

AS souhlasí. Podle D. Kahouna, v IS STAG lze zařídit, aby se ukazovala informace pro 

garanta předmětu, jestli má zapsaný student daný kurz jako povinný/povinně volitelný 

v rámci studijních programů. D. Dedecius zjistí, jestli je povinností garantů předmětů 

kurz otevřít, pokud má student daný kurz zařazený i v kategorii B, povinně volitelné. 

- Jedná se o možnosti zavedení kurzu probírající finanční gramotnost. Členové AS nebyli 

nakloněni tomuto kroku. 

Slovo dostává R. Vohnout a seznamuje členy AS s novinkami v rámci internetového portálu 

Scopus. Je zde nová funkce „Scopus AI“, kde lze zadat jakýkoli text či myšlenku a pomocí AI 

vyhledat konkrétní články. Ověřeno na několika náhodných zadání.  

 

Na závěr dostává slovo pan děkan F. Vácha a oznamuje členům AS útok psa na budově B PřF 

JU. Pana údržbáře v rámci jeho pracovní náplně pokousal pes při vstupu do kanceláře na 

KMBG. Děkan F. Vácha zjistí detaily incidentu a problém se bude řešit s konkrétními majiteli 

psa. Případně znovu informuje zaměstnance o pravidlech, za kterých lze vodit domácí zvířata 

do budov PřF.  

 

Předsedkyně M. Syrová ukončuje schůzi AS ve 21:00. 

 

Zápis provedla: Michaela Uhrová 

Zápis ověřila: Michaela Syrová 


